
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 7. november 2023 

kl. 18.00-21.00 i personalerummet på afd. Fuglebjerg 

 

-  

Forældrerepræsentanter: Karina HY, Lene FU/GB, Maja FU, Maria FU/GB, Mie 
FU/SPEC., Terkel GB, Hans FU 
Elever: Anders 9.z, Izabella 6.G. Frederik 6.H 
Medarbejderrepræsentanter: Julie HY, Berit FU, Pia GB 
Skoleleder og stedfortræder: Christine og Pernille  
Referent: Skolens ledelse 

 

 

Elevrepræsentanter: Eleverne har fri kl. 19:30 
Fuglebjerg: Anders 
Hyllinge: Frederik 
Grønbro: Izabella  

 

Fraværende med afbud: 

Lene og Izabella 

 

Gæster: 

Afdelingsleder indtræder som referent  

 

Der serveres en salat, vand, kaffe/the og småkager 

De første 20 minutter af mødet afsættes til hyggelig spisning.  

 



 
 

Velkomst v. formand 
Præsentation  
 

De første 20 minutter af mødet afsættes til hyggelig spisning.  
 

Sag nr. 20 
Status v. elever 

• Skolestart 

• Den gode historie 

• Hvad er eleverne optaget 
af? 

 
 
 
 
 
 
 
Opstart v. personale 

• Kort fra hver afdeling 

• Den gode historie 

• Hvad optager 
medarbejderne? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fuglebjerg elevråd: 
Elevrådet arbejder på at planlægge fodboldturnering på tværs 
af årgange i frikvartererne. Dette for at skabe flere aktiviteter 
for eleverne og skabe fællesskab mellem elever på tværs af 
klasser. 
Det er fortsat et ønske fra elevrådet, at man skolen køber 
endnu en vandpost. Skolens ledelse tager det med på ønsker til 
inventar i løbet af foråret. Det vil være en løbende udgift da der 
er tale om leasingaftaler på vandposter.  
 
Hyllinge elevråd: 
Intet nyt herfra 
 
Grønbro elevråd:  
Fraværende 
 
Fuglebjerg personale: 
Før efterårsferien afviklede vi fag- og emnedage på hele skolen. 
Eleverne var glade for de mange forskellige faglige aktiviteter de 
blev præsenteret for. Der er også afholdt motionsdag fredag før 
efterårsferien. Igen i år var det synligt for lokalområdet at 
eleverne løb og cyklede rundt – trods dagens regnvejr. 
 
7. årgang har været på sejlskole på Ydernæs. Det er en stor 
oplevelse for klasserne og giver sammenhold mellem eleverne. 
Vi oplever at vores 7. klasser er fantastiske til at være afsted 
uden for skolen. 
 
Igen i år samarbejder vi med det lokale gods om klapjagt. Vores 
udskolingsklasser står i kø for at komme med på klapjagt, og 
denne tradition er skolen meget glad.  
 
Hyllinge Personale: 
I uge 41 var elever og personale meget pressede over den 
manglende varme på skolen. Det lovede oliefyr var ikke kommet 
i gang som lovet, og de første dage i emneuge var præget af 
kolde lokaler og elever der måtte have ekstra tøj på. Hurtigt fik 
center for ejendom skabt løsninger med varmeblæsere og 
radiatorer og nu er oliefyret opsat i skolegården og der igen fine 
temperaturer i klasserne. 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opstart v. ledelse 

• Personalesituationen  

• Rammer og strukturer 

• Hvad optager ledelsen? 
 

Emneuge bød blandt andet på et forløb med Filmfabrikken hvor 
mellemtrinnet lærte om alle elementer i at skabe, klippe og 
sammensætte en film. Der blev holdt præmiere på de flotte film 
på biblioteket og naturligvis blev der serveret popcorn. 
 
Det øgede fokus på brobygning mellem afdelingerne på 
mellemtrinnet er meget positivt. Der har allerede været besøg 
rundt på afdelingerne, og eleverne får et godt indtryk af 
hinanden og skabt nye stærke relationer. 
 
I Hyllinge har man budt velkommen til en nye 
børnehaveklasseleder. 
 
Grønbro Personale: 
Før efterårsferien var der indvielse af det Grønne flag. Det var 
en dejlig dag som blev fejret af elever, forældre, lokalområde, 
ledelse og borgmesteren der holdt en flot tale. 
Samme dag var der ”byttemarkede” for eleverne i hallen, en 
aktivitet som børnene er meget glade for.  
 
I den kommende tid vil der være fokus på planlægning af 
julefest, klippeklistredag og juleteater. På afdeling Grønbro har 
man en stærk tradition for at forældrerådet er meget aktivt når 
der sker noget på skolen. Det betyder meget for os alle med 
stærke forældre kræfter. 
 
Fælles for alle afdelinger: 
Der har været afviklet individuelle målsætningssamtaler med 
alle elever forud for de kommende skole/hjemsamtaler. Der er 
lavet personlige og faglige mål med alle elever, og vi støtter 
eleverne i at være en aktiv del i samtalerne og deres egen 
udvikling i skolen. 
 
 
Ledelsen:  
Skolen har fået tildelt midler fra den statslige finanslov – midler 
der særligt skal tilgå fritidsdelen og personalenormeringen i 
SFO. Der er allerede ansat en pædagog i Fuglebjerg, som skal 
varetag inklusionsopgaver i SFO og i vores specialafdeling. Det 
er ikke lykkedes i første omgang at få relevante ansøgere til de 
to stillinger vi yderligere har mulighed for at besætte – derfor 
kommer der et genopslag. 
 
Der har været afviklet møde med Center for Ejendomme da 
særligt afdeling Fuglebjerg er presset på deres lokaler og 
kapacitet. I kommende skoleår forventer vi igen 2 
børnehaveklasser på afdelingen, og det presser indskolingen og 
mellemtrin på lokaler og garderobeplads.  



 
 

Afdelingen har også længe ønsket sig tidssvarende faglokaler i 
håndværk/design, Makerspace og madkundskab. 
Der iværksættes en proces med henblik på at prioritere 
midlerne i facilitetsplanen. 
Bestyrelsen vil løbende blive orienteret og involveret.  
 

Sag 21  
Skolen udadtil 

• Info. Video fra bestyrelsen 

• Hjemmeside  

• Facebook 

Vi ser info. Video fra skolebestyrelsen sammen og alle er enige 
om at den er godkendt og flot lavet. Skoleleder lægger videoen 
ud til alle forældre via Aula. 
 
Skolens hjemmeside https://vestskolen-naestved.aula.dk/ 

- Ønske om at principperne lægges under skolebestyrelse 
- Mål og værdier lægges under Om skolen 
- Om skolen: mangler noget tekst 
- Tydeliggørelse af kontaktoplysninger og fremhæv gerne 

skolens mail 
- Lad det fremgå hvornår kontoret almindeligvis er 

bemandet 
- Skriv om ordblindeindsats 
- Der skal være sikkerhedsinstruks ved sejlskole 
- Fjern links til de sociale medier vi ikke har 
- Kan vi bruge nogle billeder fra vores skole 
- Video fra skolebestyrelsen lægges under 

skolebestyrelse 
 
Facebook 
Dejligt at siden er kommet i gang. Der mangler følgere og vi 
prøver at dele. Skoleleder lægger opslag på Aula hvor der gøres 
opmærksom på facebooksiden. 
Det ønskes at alle tre afdelinger bliver nogenlunde lige bredt 
repræsenteret i opslag.  
 
Ved klippeklistredagen laver Pia QR koder og linkes til facebook 
og hjemmeside, som kan ophænges på de tre afdelinger. 
 
 

Sag 22 
Specialområdet i kommunen og på 
Vesterlandskolen 
Oplæg og præsentation v. Pernille 
Thanning og medarbejdere fra 
skolen.  
 

Pernille gav generel introduktion til procedurer og rammerne 
for specialafdelingen på Vesterlandsskolen. 
3 dygtige medarbejdere repræsenterede denne gang S-T-U 
rækken og fortalte om de elevgrupper der går her. 
Bestyrelsen blev vist rundt i klasserne i specialrækken. 
 
Bestyrelsen var meget glad for et øget kendskab til arbejdet 
med elever i specialrækken 
 
Generelt arbejder man stadig på i Næstved kommune at skabe 
harmoni i de tilbud elever og forældre bliver mødt med på de 
forskellige skoler. Der arbejdes på målgruppevurderinger, øget 

https://vestskolen-naestved.aula.dk/


 
 

samarbejde med PPR i den opgave og på sigt en skalering af 
opgaver under specialskolen. 
 
Nedenstående drøftelser blev udsat til kommende møde – da vi 
ikke kunne nå at komme grundigt omkring dem ved dette 
møde.  
 
Drøftelsespunkter i mindre grupper – medarbejdere er 
referenter og ordstyrere 
 

- Hvordan understøtter vi skolens mulighed for at arbejde 
med inklusion og alsidighed i almén miljøet. 

- Hvordan understøtter vi elevers mulighed for at opleve 
sig inkluderet i både almén- og specialklasser? 

- Hvordan favner vores principper i al almindelighed både 
almen og special? 
 

Fælles opsamling fra grupperne 
Skal der tilføjes eller ændres noget i det eksisterende princip for 
specialundervisning – efter i dag? 
(jf. det eksisterende princip vedlagt som bilag) 
 
 
 

Pause Medarbejderne fra specialklasserne siger tak for i dag        

Sag 23  
Planlægning af temalørdag  
Den 11/11-23 
Kl. 09:00-13:00 

 

Der stilles forslag om at det er følgende 3 områder der 
behandles på teamlørdagen. 
 

• Ordensregler: oplæg ved ledelsen  

• Værdier oplæg ved formand 

• Logo og navn 
 
Mødet afvikles på afd. Grønbro. 
Der bliver afsat tid til en kort rundvisning på Grønbro 
afdelingen. 
 
Praktiske opgaver:  
 
Mie bager boller og tager smør med. 
Maja står for kolde drikkevarer 
Ledelsen gør lokaler klar og laver kaffe og the til dagen. 
 
 

Sag 24 
Bestyrelsen på klippeklisterdag d. 
24/11-23  
På de tre afdelinger.  
 

De fra bestyrelsen der har mulighed for at deltage på 
afdelingerne på dagen, vil blive præsenteret for de øvrige 
forældre. 



 
 

 

Sag nr. 25 
Orienterings – og 
efterretningssager fra  

a) Formanden og ledelse 
 

Maja berettede om deltagelse ved Town Hall møde med tema 
om fritidspædagogik. Det var interessant at drøfte emnet med 
andre bestyrelser, medarbejdere, ledelse og BUU.  Det er godt 
at der kommer øget fokus på SFO og fritidsområdet. 
 
Bestyrelsen har sendt et høringssvar i forbindelse med 
trafikbestilling. Desværre ser det ud til at den rute der berørte 
vores nærområde bliver nedlagt som det politisk var lagt op til. 
Dejligt at vi lykkedes med at lave høringssvar i samarbejde med 
to lokalråd i Vest. 

Sag nr. 26 
Eventuelt 
 

Karina foreslår at bestyrelsen kan sende medlemmer til 
deltagelse på elevrådsmøder. 
Der er opmærksomhed på at møderne ligger i skoletiden. 
Formålet vil være at bestyrelsen hører elevernes stemmer if. 
Hvad der optager dem og hvordan de opfatter deres skole. 
Skoleleder skriver ud til de lærere der varetager 
elevrådsmøderne. 
 

Tak for i aften – fælles oprydning  


